
 
 
 
 

Tekst videoboodschap werkdruk - NVvR-voorzitter Marc Fierstra d.d. 15 maart 2024 
 
Beste collega’s,  
 
In mijn laatste videobericht over de aanpak van onze werkdruk en de aanstelling van Jaap Winter als 
verkenner, beloofde ik weer op de lijn te komen zodra ik iets kon melden. Onder leiding van de 
Verkenner is de afgelopen weken en maanden door heel veel collega’s lang, hard en goed gewerkt 
met de vertrouwelijkheid die nodig was voor deze vaak schurende gesprekken. Dat veroorzaakte een 
luwte in nieuws. Dit verandert vandaag.  
 
Deze week is het laatste inhoudelijke gesprek gevoerd en kan ik zeggen dat de aanbevelingen nu door 
de verkenner worden afgerond. Waar we waren gebleven. Afgelopen jaar, tijdens de cao-
onderhandelingen kwamen de frustratie en onrust over de werkdruk tot een kookpunt. Over 
werkdruk werd al jaren over gesproken, maar er gebeurde niets zichtbaars. Het gevoel ‘hoe blijven 
wij overeind’ werd steeds urgenter. We zagen het probleem met de dag groeien, voor onszelf maar 
zeker ook voor de rechtszoekenden en de samenleving. Samen hebben we toen een vuist gemaakt. 
Genoeg was genoeg. Dat verklaart waarom we de cao onderhandelingen hebben opgeschort en het 
land in zijn gegaan.  
 
Vele gesprekken met onze leden volgden over de dagelijkse problemen en de gevolgen daarvan. De 
druk op de minister om iets te doen aan dit probleem groeide en werd landelijk opgepakt en erkend. 
De minister maakte een financieel gebaar als erkenning voor onze niet aflatende inzet. Onze inzet 
was niet echter niet gericht op het afkopen van werkdruk maar op het werkdruk omlaag brengen 
daarvan. In de cao kon toen echter geen concrete oplossing worden afgedwongen. Er werd daarom 
een Verkenner werkdruk ingesteld en aan hem werd gevraagd te komen met concrete aanbevelingen 
om de werkdruk écht aan te pakken.  
 
Samen met jullie, rechters en officieren, hebben we de verkenner vervolgens uitgebreid voorzien van 
ideeën en suggesties. Onze ledenenquête leverde maar liefst 75 pagina’s aan reacties op. De 
verkenner heeft in de volgende fase aan zes thematafels gesprekken gevoerd met rechters en 
officieren over de dagelijkse praktijk en mogelijke oplossingen en de voor- en nadelen van elke 
suggestie. Hij stelde een zogeheten stuurgroep in, waar dagenlang intensieve gesprekken werden 
gevoerd met de NVvR, de Raad voor de rechtspraak, de presidenten, het college van PG’s en het 
departement. Iedere suggestie en invalshoek is daarbij aan de orde gekomen.  
 
Deze week hebben wij, zoals ik net al zei, het laatste inhoudelijke gesprek gevoerd. Het rapport staat 
nu op het punt van verschijnen. Wij verwachten dat de verkenner zijn aanbevelingen nu snel, 
waarschijnlijk kort na Pasen, aanbiedt. Over de inhoud kunnen we nog niets zeggen, wel kan ik u 
garanderen dat UW stem luid en duidelijk is gehoord. Vanzelfsprekend delen wij dit rapport zodra het 
er is. Wij zijn razend nieuwsgierig naar wat u ervan vindt. Binnenkort hoort u van ons hoe u hierover 
kunt meepraten en uw reactie kunt geven. En, niet te vergeten, op welke manier de aanbevelingen 
naar uw idee het best kunnen worden uitgevoerd.  
 
Ik rond af. De werkdruk moet nu echt worden aangepakt. Niet voor niets hebben wij hierin, samen 
met u, zoveel tijd gestoken. Ik weet dat ik er op mag vertrouwen, maar ik zeg het toch nog een keer: 
ik reken op u als de aanbevelingen van de verkenner verschijnen. We spreken elkaar. 
 

 


